
Oświadczenie złożone 

przez senatora Andrzeja Kobiaka 

na 2. posiedzeniu Senatu 

w dniu 18 grudnia 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów Marka Niechciała, do 

wiceprezesa Rady Ministrów, ministra aktywów państwowych Jacka Sasina oraz do ministra rolnictwa i roz-

woju wsi Jana Krzysztofa Ardanowskiego  

W przypadku gdy mikroprzedsiębiorca lub mały przedsiębiorca jest powiązany ze średnim albo dużym 

przedsiębiorstwem, na potrzeby ustalenia uprawnienia do obniżonych cen energii elektrycznej wynikającego 

z przepisów ustawy z dnia 28 grudnia 2018 r. o zmianie ustawy o podatku akcyzowym oraz niektórych in-

nych ustaw, przedsiębiorca ten kwalifikowany jest zgodnie z przepisami ustawy – Prawo przedsiębiorców, 

według kryteriów kwalifikujących do danej grupy przedsiębiorców, nie ma znaczenia, czy jest powiązany ze 

średnim albo dużym przedsiębiorstwem. 

Jednocześnie pomoc udzielana jest według reguły de minimis na podstawie rozporządzenia nr 1407/2013, 

rozporządzenia Komisji (UE) nr 1408/2013 z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 

Traktatu o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rolnym oraz rozporządzenia 

Komisji (UE) nr 717/2014 z dnia 27 czerwca 2014 r. w sprawie stosowania art. 107 i 108 Traktatu o funkcjo-

nowaniu Unii Europejskiej do pomocy de minimis w sektorze rybołówstwa i akwakultury i nie może ona 

przekroczyć 200 tysięcy euro w okresie 3 lat podatkowych. 

W związku z tym pojawiają się następujące wątpliwości. 

1. Czy uzyskaną pomoc de minimis w postaci dofinansowania z tytułu wzrostu cen energii oraz otrzymaną 

pomoc de minimis wg wspomnianych przepisów należy kumulować? Jeśli tak, to jakiej kwoty w okresie 3 lat 

przedsiębiorca nie może przekroczyć? 

2. W sytuacji, gdy mikroprzedsiębiorca lub mały przedsiębiorca jest powiązany ze średnim albo dużym 

przedsiębiorstwem, to czy należy pomoc de minimis w postaci dofinansowania z tytułu wzrostu cen energii 

kumulować z pomocą de minimis, jaką otrzymały przedsiębiorstwa powiązane, czy też każdy przedsiębiorca, 

pomimo że jest powiązany z innymi przedsiębiorstwami, dysponuje własnym limitem pomocy de minimis? 

Z poważaniem 

Andrzej Kobiak 
 


